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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 103)
21 marca 2018 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następu-
jący porządek dzienny:

– dyskusja nad rozpatrzeniem informacji na temat działalności Polskiego 
Związku Hokeja na Lodzie i planów działalności na przyszłość.

W posiedzeniu udział wzięli: Jan Widera podsekretarz stanu w Ministerstwie Sportu i Turystyki wraz 
ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Zdzisław Janulewicz, Krzysztof Majer, 
Jakub Stefański – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):

Szanowni państwo, zgodnie z listą obecności stwierdzam kworum. Otwieram posiedze-
nie. Witam serdecznie pana ministra Jana Widerę, pana dyrektora Marcina Nowaka 
i pana dyrektora Dariusza Buzę, którego zagaduje pan poseł Janik.
Na wstępie pragnę zapytać, czy mają państwo uwagi do porządku obrad? Nie słyszę. 

Stwierdzam jego przyjęcie.
Porządek  dzienny  przewiduje  rozpatrzenie  informacji  na temat  działalności  Pol-

skiego Związku Hokeja na Lodzie i planów na przyszłość. Z tą przyszłością może bym 
nie przesadzał, ale chcielibyśmy dowiedzieć się, co dzieje się w Polskim Związku Hokeja 
na Lodzie w chwili obecnej. Informacje medialne troszeczkę nas zaniepokoiły. Nieprawi-
dłowości, począwszy od zeszłej kadencji sejmowej, było sporo, tak jak uchybień. Myślę, 
że to wszystko troszeczkę zostało zamiecione pod dywan i obecnie sytuacja jest nieco 
gorsza niż wtedy. Bardzo proszę, głos ma pan poseł Janik.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Dzień dobry. Panie przewodniczący, panie ministrze, Wysoka Komisjo, chciałem zło-
żyć wniosek formalny o zamknięcie obrad i przeniesienie ich na inny dogodny termin. 
Krótko uzasadnię ten wniosek. Oczywiście sprawa hokeja jest bardzo ważna. Zgadzamy 
się i dziękujemy panu przewodniczącemu za podjęcie inicjatywy, że będziemy rozmawiali 
o hokeju na lodzie. Trudno jednak rozmawiać o hokeju na lodzie, gdy nieobecni są przed-
stawiciele PZHL. Nie ma ich, dlatego iż zostali poinformowani o tym, że dzisiejsza komi-
sja się odbędzie dziś, a nie jutro, wczoraj. Trudno zwoływać Komisję z dnia na dzień. 
Zgadzamy się z tym, że każdy ma swój kalendarz. Wiemy, że nie zawsze można być obec-
nym. Posiedzenie zostało przeniesione z dnia na dzień. Dowiedziałem się, że dziś rano 
dostali informację o tym, że mają się stawić dziś na posiedzeniu Komisji. Panie przewod-
niczący, musimy być poważni. Skoro posiedzenie przełożyliśmy dla Polskiego Związku 
Kolarskiego, stawiam wniosek, aby przełożyć posiedzenie na dogodny termin uzgod-
niony z ministerstwem i panem przewodniczącym. Myślę, że dobrym terminem byłby 
taki po mistrzostwach świata, gdy będziemy mogli podsumować wyniki polskiego hokeja. 
Jesteśmy za dyskusją o tym, co dzieje się w środowisku hokejowym, ale nie możemy tego 
robić na łapu-capu. Musi być przygotowana dyskusja, a nie z dnia na dzień. To wniosek 
formalny i proszę o jego przegłosowanie.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Bardzo dziękuję. Głos ma pan poseł Szymon Ziółkowski.
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Poseł Szymon Ziółkowski (PO):
Zgłaszam się z wnioskiem przeciwnym, panie przewodniczący. Obecny jest przedstawi-
ciel Polskiego Związku Hokeja na Lodzie. Pan wiceprzewodniczący jest wiceprezesem 
PZHL. Jako członek zarządu i wiceprezes może spokojnie zabrać głos w tej sprawie. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Oczywiście poddam wniosek pana posła Janika pod głosowanie, ale pragnę powiedzieć, 
że sytuacje  Polskiego  Związku  Kolarskiego  i Polskiego  Związku  Hokeja  na Lodzie 
są różne. O sytuacji w Polskim Związku Kolarskim, nawet z emocjami, rozmawialiśmy 
dość długo kilka miesięcy temu. Polski Związek Hokeja na Lodzie to sprawa świeża. 
Od kilku tygodni dochodzą do nas informacje. Słuchanie nawet dziś  informacji pana 
ministra, pan minister Bańka wypowiadał się publicznie o nieprawidłowościach, nie jest 
bezcelowe. Chcielibyśmy dowiedzieć się, co tam się dzieje i jakie to nieprawidłowości. 
Oczywiście dla pana przewodniczącego Matuszewskiego niezręcznie jest wypowiadać się 
na ten temat, ale mógłby też powiedzieć, co tak naprawdę się tam dzieje. Moglibyśmy 
zająć się wtedy tą sprawą. Odkładanie tego, zamiatanie pod dywan nie jest właściwe, 
panie pośle. Jeśli taka jednak będzie decyzja, wniosek formalny będzie zrealizowany. 
Bardzo proszę, pan przewodniczący Matuszewski.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Zanim przegłosujemy wniosek formalny, który zgodnie z regulaminem należy przegło-
sować niezwłocznie, pragnę powiedzieć,  iż pierwszy raz się zdarzyło, iż przełożył pan 
posiedzenie Komisji z czwartku na środę. Jak wszyscy wiemy, miało być w czwartek. 
Dlaczego przełożył pan posiedzenie na środę? W oparciu o pismo związku kolarskiego, 
aby odłożyć posiedzenie w związku z powołaniem nowego prezesa, idzie pan im na rękę 
i chce przeprowadzić posiedzenie w lipcu. Wczoraj prosiliśmy wspólnie, tak jak powie-
dział pan przewodniczący Janik, aby spotkanie odbyło się po mistrzostwach, bo w PZHL 
również zmienił się prezes. Nie byłoby problemu. Doprowadził pan do sytuacji, że wczo-
raj o 16.40 poinformował pan związek o przełożeniu posiedzenia.
Członkowie związku, jak np. pan Minkina, mieszkają w Katowicach. Odczytali to dziś 

rano, o 8.00. Chce pan, aby przyjechał ktoś z Katowic na godzinę 8.00 na posiedzenie 
Komisji. Szanowna Komisjo, nie będę mówił, że to złe zachowanie, ale ma pan w tym 
jakiś cel. Na spokojnie można było przełożyć posiedzenie, jeśli nie chciał pan go prze-
prowadzać w czwartek, i nie byłoby problemu. Związek ma wybranego nowego prezesa. 
Doskonale wiemy, że trudności w związku były przez osiem lat waszej władzy. Kończąc 
swoją wypowiedź, pragnę dodać, że pan prezes chce przybyć na posiedzenie, ale w nor-
malnym czasie. Szanowna Komisjo – cztery godziny przed posiedzeniem, pierwszy raz 
to się zdarzyło. Jako członek prezydium apeluję do prezydium, aby powstrzymać pana 
przewodniczącego przed realizacją kolejnych posiedzeń w takich terminach, bo prezes 
związku nie jest w stanie się wyrobić w cztery godziny. To wszystko, dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Zgłaszają się jeszcze posłowie.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Panie przewodniczący, zgłaszam się…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Bardzo proszę, pan przewodniczący Falfus.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
…po to, aby pan przewodniczący przystąpił natychmiastowo do głosowania, tak jak prze-
widuje to regulamin.

Poseł Roman Jacek Kosecki (PO):
Przepraszam bardzo, ale chciałem zabrać głos…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Panie pośle…
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Poseł Roman Jacek Kosecki (PO):
Dajcie mi się wypowiedzieć, chciałem zabrać głos w innym tonie.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Ostatni głos, pana Koseckiego.

Poseł Roman Jacek Kosecki (PO):
Skoro wybrany został nowy prezes, nie stawiajmy kolegi Matuszewskiego w takiej sytu-
acji. Byłem wiceprezesem i trudno wypowiadać się w imieniu związku. Polski Związek 
Piłki Nożnej  delegował mnie w kilku  sprawach  i nie  zabierałem głosu,  bo musi  być 
taka decyzja zarządu i prezesa. Nie stawiajmy kolegi Matuszewskiego w takiej sytuacji, 
bo pewnie nie jest delegowany do udzielania jakiejkolwiek informacji. Jest nowy prezes 
i jedynym zgrzytem jest dziś to, że mógł się pojawić i powiedzieć, że przedstawi sprawoz-
danie na kolejnym posiedzeniu. Czapka z głowy by mu nie spadła, a tę dyskusję inaczej 
byśmy dziś zakończyli. To jedyny minus. Komisja była zwołana, były jakieś perturbacje, 
prezes złożył dymisję, powołano nowego. Posła Matuszewskiego znamy, wiemy że jest 
za hokejem, często rozmawiamy z nim na kontrowersyjne tematy. Będę go bronił w tej 
sytuacji, bo uważam że pewnie nie ma legitymacji, aby przedstawiać pełne sprawozda-
nie. Jedyny zgrzyt to to, że prezes się dziś nie pojawił. Gdyby się pojawił, przełożyliby-
śmy całe sprawozdanie, gdyby o to poprosił, na następne posiedzenie.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
W drodze wyjątku zabiorę głos, bo sytuacja dla mnie jest wyjątkowa. Panie pośle, dzię-
kuję  za ten głos. Pan prezes  chętnie by tu przyjechał,  ale  jest  radcą prawnym. Dziś 
dowiedział się o posiedzeniu o godzinie 8.00 i ma o 12.00 sprawę w sądzie. Był przygo-
towany na inny termin, jak mógł tu przyjechać?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Nic by się nie stało, gdybyśmy wysłuchali przynajmniej informacji pana ministra.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Było też pismo do pana przewodniczącego, takie samo jak z Polskiego Związku Kolar-
skiego, aby przełożyć posiedzenie.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Poddaję wniosek pod głosowanie. Pragnę przed tym powiedzieć, że wybrany wczoraj pre-
zes zasiadał w poprzednim i poprzednim zarządzie, czyli to osoba doskonale rozeznana 
w sprawach hokeja, z tej samej grupy.
Kto jest za przełożeniem posiedzenia do czasu po mistrzostwach świata w hokeju? (13) 

Kto jest przeciw? (3) Kto się wstrzymał? (3)
Komisja została przełożona. Dziękuję za uwagę.


